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ÚJÉV VASÁRNAPJA                                   A év                 1– 4 oldal
SZŰZ MÁRIA ISTEN ANYJA

Olv.: Szám 6,22-27 – Gal 4,4-7 – Lk 2,16-21
Jézus bemutatása a templomban

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Az újesztendő első óráit  éljük.  Jézus nevében a Szűzanya oltalma alatt  kezdjük el  ezt  az
újesztendőt. Jézusnak karácsony után a nyolcadik napon a Jézus nevet adták, ami azt jelenti:
megmentő, szabadító, üdvözítő! Karácsonykor sokat elmélkedtünk erről. Karácsony ünnepe
kiszabadít bennünket az egoizmusunkból és elindít az emberek felé! 

Ez az ember szabadulási útja, önmagától eljutni a másik emberhez!

Ezzel a szent elhatározással kezdjük ezt az újesztendőt! Jó Pió atya jövendölésére gondolni:
nincs még egy nemzet, amelynek olyan védőangyala lenne, mint nekünk, akik a Szűzanya
oltalma alatt élhetünk. Örülünk ennek, legfeljebb nagyobb bizalommal helyezzük magunkat a
Szűzanya oltalma alá! Tartsunk bűnbánatot és tegyünk egy szent elhatározást!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Jézus nevében, Mária oltalma alatt kezdjük el ezt az újesztendőt! Isten embermentő tervében
Jézus és Mária összetartoznak! Ezért is ünnepelünk január1-én, karácsony után a 8. napon
Jézus nevére figyelve és a Szűzanya küldetését tudatosítva magunkban. 

Jézus neve azt jelenti, hogy szabadító, megmentő, üdvözítő!
Mária az élet őrzője!

Kapisztrán szent János életpéldája
Kapisztrán  szent  János  amikor  lelkesítette  a  harcosokat,  akkor  mindig  Jézus  nevére
hivatkozott.  Életrajzában  azt  olvastam,  hogy  minden  egyes  szentbeszédét  Jézus  nevével
kezdte. Zseniális ember volt, még 30 éves sem volt, amikor Nápoly főjegyzője lett. Aztán
elege lett a bírósági ítéletekből, abból a légkörből, ahol eldöntötték az emberek ügyét, sorsát.
Az egésznek hátat fordított és kapucinus szerzetes lett. 

Amikor visszajött Nápolyból Perugiába, ahol tanult, akkor a novícius mestere, aki bevezette a
szerzetesi  életbe,  teljesítette  egy  kérését.  Azt  kérte,  tegyen  meg  mindent,  hogy  a
nagyravágyását  visszaszorítsa,  mert  ő  csak  Isten  akaratát  szeretné  követni  élete  hátralevő
részében. A novícius mestere mindent meg is tett, hogy megalázza. Többek között fölültette
egy szamárra nem úgy, ahogy fölülnek, hanem fordítva és így ment végig Perugiában, ahol a
fiatal  éveit  töltötte,  ahol  nagy  tudásáról  számot  adott  és  az  emberek  csodálták.  Sikerült
megalázni, ugyanakkor el is mélyült benne az elkötelezettség, az ember ügyének szolgálata.
Amikor  Jézus  nevével  kezdjük  ezt  az  újesztendőt  azzal  a  vággyal  szívünkben,  hogy  a
megváltottak  életét  szeretnénk  élni,  akkor  érdemes  többször  Kapisztrán  szent  Jánosra
gondolni, akinek a nándorfehérvári diadalt köszönhetjük. 
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Kapisztrán szent János életpéldája nyomán
induljunk el az emberek felé! 
Jobban figyeljünk arra, 
hogy mit tudunk egymásért tenni! 

Jézus erre szólít fel bennünket!
Mi magyarok a Szűzanya oltalma alá helyezzük magunkat,

mert első szent Királyunk a Szűzanya oltalmába helyezte népét!

Mária Istenanya és mindnyájunk anyja!
A mai napon mindenképpen gondoljunk arra, hogy Isten az életet teljes biztonságban akarta.
Ezért  az  életet  az  anyák szeretetére,  az  anyák gondoskodására  bízta.  431-ben,  az  Efezusi
Zsinaton  mondták  ki  az  atyák,  hogy  Mária  Jézus  anyja,  Istenanya.  Január  elseje  Mária
Istenanyaságának  is  az  ünnepe,  aki  Isten  felkérésére  igennel  válaszolt.  Jézus  egy  lett
közülünk! 

Mária Jézus útján járt, vele együtt, mint társmegváltó!
Istenanya és mindnyájunk anyja!

Ez a hittitok üzenete, mert Isten körülbástyázza az életet!

Napjainkban arról hallunk, hogy az emberiség ijesztő módon szaporodik, már több mint 7.2
milliárd ember él a földön és hamarosan 10 milliárd lesz. Mi meg félő, hogy eltűnünk. A mai
ünnep, ha valakiknek üzen, akkor elsősorban az asszonyoknak, akik az élet letéteményesei,
akiknek a Szűzanyától kell példát venni, jobban odafigyelni, hogy mi az Isten akarata! 

Isten akarata az, hogy viruljon az élet!

Ne  foglalkozzunk  azzal  Magyarországon,  akár  Európában,  hogy  hogyan  növekszik  az
emberek létszáma Afrikában,  Ázsiában.  Nehogy a magunk elveszítése által  adjunk helyet
másoknak.  Az  élet  titka  Isten  titka!  A  Szűzanya  példájával  ezt  az  isteni  titkot  akarja
megjeleníteni az anyáknak!

Ma van a béke világnapja is!
A mai nap, Mária Istenanyaságának ünnepe a béke napja is. A béke világnapjává nevezték,
mert a megváltás kulcsszava a béke. Erre is többet kellene gondolnunk. Két zseniális nagyra
hivatkozom Dantéra meg Chestertonra. 

Dante azt mondja: „Az Isten akarata a mi békénk!”

Ha valamiről elmélkedni kell ma, akkor ezen: „Az Isten akarata a mi békénk!” Az életünkben
vagy első helyre kerül az Isten akarata és békességünk lesz, vagy a magunk kicsinyes, önző
akarata  elsöpri  az  életet  és  békétlenség  lesz!  Nemzetünk  tragédiája  is  ez  a  békétlenség!
Európa tragédiája is ez a békétlenség, mert nem az Isten akarata van az első helyen! Érdemes
Danténak erre az üzenetére kicsit jobban odafigyelni. 

Azok életében, akik az életet szolgálják, 
az Isten akarata van az első helyen,

mert az Isten akarata egyenlő az élettel!

A másik zseniális nagy Chesterton, aki a kereszt két szárának egyensúlyában véli fölfedezni a
békét.  Arról  elmélkedik,  hogy  a  szentek  nagysága  éppen  abban  áll,  hogy  a  világ  terhét
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fenntartás  nélkül  magukra  vállalják!  A  szent  nagyok  nagysága  a  keresztből  táplálkozik!
Nagyságuk szimbóluma a kereszt! 

A kereszt két szára olyan, mint a mérleg,
ebben a világ minden kilátástalansága feloldódik!

„Legyen meg a Te akaratod!”
Ha valamiről elmélkednünk kellene ezen a mai reggelen, akkor erről a békegondolatról, hogy
hogyan oldható fel  a világ ellentmondása? Miben áll  a világ ellentmondása? Itt  visszajön
gondolatunk Dantéhoz.  Jézus,  amikor  szenved:  „Atyám, ha  lehetséges,  múljék  el  tőlem e
pohár!” Nagy szünet után: 

„De azért ne az Én akaratom legyen meg, hanem a Tied!”
Ez a titok az, amely a világ kilátástalanságát megszünteti!

Ha érvényre jut az ember akarata, akkor nincs megváltás! Legyen meg a Te akaratod! – ez azt
jelenti, hogy minden kivilágosodik, mert az ember nem az egyéni akaratát teszi az első helyre,
hanem az Isten akaratához igazodik! 

Aki az Isten akaratához igazodik, az elindul a másik ember felé!

A megváltás kulcsszava a béke! 
A mai  reggel  másik központi  üzenete a  béke!  Meg tud-e jelenni  az Isten akarata,  amiért
imádkozunk:  Legyen  meg  a  Te  akaratod  itt  a  földön  úgy,  mint  a  mennyben?  A  menny
üzenete,  a  Szentháromságos  Isten üzenete,  ahol  az Atya,  Fiú  és  Szentlélek közösségében
bontakozik az élet!

Legyen meg a Te akaratod itt a földön úgy, mint a mennyben!

Vagyis mi egymásért tudjunk áldozatot hozni, 
mert az igazságot könnyű kimondani! 
Isten akaratát könnyű emlegetni, 
de az embernek a lelkében dúló harccal 
kell valamiképpen valamire jutni! 
Loyolai szent Ignác beszél erről a kettősségről, 
ami dúl az ember lelkében!

Az utóbbi napokban sokat olvastam a magyarok őstörténetét. A magyarok arról elmélkednek,
hogy az emberben egy fehér párduc, meg egy fekete párduc viaskodik. A kérdés azon dől el,
hogy az ember melyiket eteti.  Aki a fekete párducot eteti,  az az önző ember, aki a fehér
párducot eteti, az az önzetlen ember. 

A megváltás ténye, a béke bennünk dől el! 
Az önzésünk jut uralomra, vagy az önzetlenségünk? 
Az egyéni érdekünk, vagy az Isten terve? 

A mai reggelen ezért imádkozzunk, hogy ez a harc Isten segítségével jól dőljön el a magunk
üdvössége miatt, az egymással való összetartozásunk érdekében, nemzetünk jövője miatt és az
emberiség sorsa miatt!
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Isten  megváltást  akar!  Isten  meg  akarja  menteni  az  embert!  Mária  fia  Jézus,  benne
mindannyian testvérek vagyunk! Mária mindannyiunk édesanyja, ő a béke Királynője, aki az
Isten  akaratát  teszi  az  első  helyre,  akiben  a  világ  egyensúlya  helyreállt,  mert  az  ember
megszabadult önmagától és vállalja a másik embert! Január elsején, egy újév hajnalán ezek a
gondolatok eligazítást jelenthetnek nekünk! 

Ha van bennünk elegendő kockázatvállalás, 
akkor tudjuk azt is, hogy mi a dolgunk!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Kibékíthetetlennek  tűnő  ellentétek,  feszültségek  vannak  a  világban.  Kevésszer  merjük
bevallani, hogy ezek bennünk vannak, a mi kicsinyes önzésünk és az Isten akarata feszül
egymásnak! Ebben az imádságban különösképpen is gondoljunk azokra, akik a magyar életet
megszülhetik, akik a magyar jövőért felelősek! Ha ezt az ellentétet valamiképpen le tudják
győzni, akkor megszületik a béke a szívükben! E nélkül lehet nagy igazságokat mondani,
lehet  nagy  szociális  és  egyéb  programokat  indítani,  a  probléma  ilyen  rendelkezésekkel
legfeljebb kicsit orvosolható. 

A jövő csak a béke jegyében bontakozik ki!
Ez az életért nagyobb felelősséggel tartozó asszonyok 

szívében kell, hogy megszülessen!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Az ember mindig reménykedve néz a jövőbe! Ha mi komolyan gondoljuk a megváltás tényét,
ha komolyan gondoljuk azt, hogy megváltottak vagyunk, akkor már csak annyit kell tenni,
hogy önmagunkkal vállaljuk a harcot, hogy Isten akaratához igazodjunk! 

Nem egyszerű, 
de a kibékíthetetlennek tűnő ellentét is feloldható, 
de ez csak az Isten terveiben valósulhat meg! 
Különben a mi emberi terveinkben egyszerűen eltűnünk! 

Csak az Isten gondolata emel magunk fölé bennünket 
és készít nekünk jövőt!

Kívánok mindenkinek boldog újesztendőt!

+ Á L D Á S  +
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